



Claudia BERGER • 牧晨曦 is a lecturer at the University of Geneva in Switzerland, where she has been teaching Chinese at beginner level for more than 25 years.

Her main interests are applied linguistics and foreign language didactics, intercultural competences as expected from adult learners of Chinese, but also as fundamental competences in today's multicultural Swiss primary and secondary school programs. In 2006, she launched a blended learning project called ChineWeb, through which she studies how to best use information and communication technologies (ICT) in teaching Chinese as a foreign language.

Claudia BERGER is chair of the Swiss Association for the Teaching of Chinese (SATC www.asec-sfvc.ch) since January 2015, a member of the Executive Committee of the Swiss Association for Foreign Language Teaching and Learning (ADLES <http://www.fremdsprachendidaktik.org/>) since January 2017, and, since April 2019, a vice president of the European Association of Chinese Teaching (EACT-AEEC).

牧晨曦 • Claudia BERGER 是瑞士日内瓦大学文学院东亚学系汉学部的教师。从教二十五年多，主要负责零起点本科生的初级教学工作。

牧晨曦的主要研究兴趣包括应用语言学，尤其是汉语与法语作为外语的教学法研究；成人汉语学习者的跨文化交际能力；多元语言环境下瑞士中小学课程中基本跨文化交际能力的教学等。2006年以来，她开始进行 ChineWeb 网络中文融合型课程并研究如何最好利用信息和通信技术 (ICTs) 来教授对外汉语。

牧晨曦自 2015 年 1 月起担任瑞士汉语教学协会会长(SATC www.asec-sfvc.ch)，自 2017 年 1 月担任瑞士外语教学与学习协会的理事会会员(ADLES <http://www.fremdsprachendidaktik.org/>)，并且自 2019 年 4 月担任欧洲汉语教学协会副会长。